
APSOLUTNO V
VUK KOSTI], GLUMAC

Sebe smatram patriotom. Ne mrzim nikoga,
ja samo volim. Prvo svoju porodicu, dom,
onda svoju ulicu, grad, zemqu, a onda i 
svoj narod. Moj pokojni otac Mihajlo Kosti}
Pqaka bio je rezervni kapetan, negde 
pedesetih i on je slu`io vojsku. Ponesen 
tom tradicijom, gde se u~ilo da je slu`ewe
vojnog roka ~ast i sveta obaveza, 
krenuo sam i ja u vojsku.
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u vojsci Vuk Kosti} je stekao „druga do groba“, iskustvo koje
oplemewuje `ivot, ali mo`e da pomogne i u gluma~koj kari-
jeri. Stekao je uvid u to {ta vojska danas jeste, kakva je at-
mosfera u kasarni, kakav je ose}aj `iveti jedno vreme u uni-
formi, ukopavati se, buditi zorom – ali i zakliwati.
Osnovnu pe{adijsku obuku zavr{io je u Jakovu, a  tu negde i

po~iwe da se odmotava klupko wegovih vojni~kih dana.
– Tek kada sam dao zakletvu u javnosti se ~ulo da sam u vojsci. 
Nije bilo nekog posebnog masovnijeg ispra}aja. Do{lo mi je

pet drugara iz detiwstva, iz kraja. Oni su svi slu`ili vojsku
ne{to ranije, ja sam malo okasnio, pa su me bodrili. Oni su pre
roka pozavr{avali fakultete i bilo je: sad }emo u vojsku, a onda
idemo daqe. U mom okru`ewu su skoro svi odslu`ili vojsku, {to
tako|e ne{to govori.

Za razliku od ranijih godina, sada postoji i mogu}nost
civilnog slu`ewa vojnog roka. Niste je izabrali. Jeste li
uop{te o tome razmi{qali?
– Tradicija lova se dugo neguje u mojoj porodici. Moji prade-

dovi su svi bili lovci. Prigovor savesti nikako nije bio moj iz-
bor. Mislim da bi to u mom slu~aju bilo nemoralno, jednostavno
ne bi bilo u mom fazonu. Naravno, nemam ni{ta protiv takvog
izbora ukoliko neko ne voli oru`je, ne poznaje, ne `eli da upoz-
na... Ja nisam iz te pri~e. Mada moram da budem iskren do kraja i
da priznam da meni li~no tu ne{to ne {tima: civilno slu`ewe
vojske. To je nekako paradoks, to civilno i vojska u jednoj sentenci.
Vojska je vojska, obele`avaju je opasa~, ~izme i oru`je, a civilno
je ne{to sasvim drugo. Sli~an, do kraja neobja{wiv izraz postoji
i u lova~kom `argonu – metak milosr|a. To je prili~no nemogu}e,
rawenu `ivotiwu }ete ipak ustreliti tim metkom. 

Kako su pro{li prvi dani obuke? Odluka je jedno, a onda
se u|e u kasarnu i iza vas se zatvore vrata.
– Ta 24 dana do zakletve nismo izlazili. Radio sam sve {to

i ostali vojnici: kopao zaklone, rovove, na 36 stepeni i ni re~
nisam izustio. A {ta bih i rekao. @alio sam se samo, u {ali, {to
je tvrda zemqa, a ja nikada nisam dr`ao a{ov u rukama, sem kada
sam i{ao na pecawe i kopao gliste, ali je to bilo mnogo mawe
naporno. Bilo je drugara koji su se ukopali u roku od odmah. Tal-
entovani za vojsku. Ja sam se ukopao za dva sata, kao i ve}ina
~ete. Ti talentovani su, zavr{iv{i posao, seli u hlad i sve vreme
zbijali {ale na na{ ra~un. Tipi~na slika iz vojni~kog `ivota. 

Kako Vam se ~ini vojska izbliza: atmosfera, organizacija?
– Sve je to za mene novo iskustvo. Nije nikakav bauk, sada je

to znatno kra}e vreme, nije ko nekad 12 meseci. Ni{ta mi nije bi-
lo te{ko, sem {to sam navikao da sam ~ist kao rakun, da se po
vru}ini kupam vi{e puta dnevno, a to ba{ nije izvodqivo. To ne
zna~i da kupawa nema dovoqno, ve}  da su moje potrebe pre-
nagla{ene. Sve se to da izdr`ati, bez ikakvih fama,
preterivawa.

U svemu tome {to se dalo izdr`ati, {ta je bilo najte`e?
– Bu|ewe. Moj posao je vezan za no}, spavam do dva, tri

posle podne. Tu se vaqalo prilagoditi. Imao sam i odli~ne
stare{ine, poru~nika Gruji}a, u ~ijem sam vodu, dvojicu starijih
vodnika, Andrejevi}a i Spasi}a, koji je iz „Kobri”. Oduvek sam
brinuo o svojoj kondiciji, prili~no sam dobro fizi~ki spreman,
mogu da uradim milion zgibova i sklekova. Da bi sve bilo
uzbudqivije, i ve`be tokom obuke do`ivqavao sam kao
takmi~ewe. Malo odmeravawe snaga... Tako sam jedno ve~e
spo~itao starijem vodniku Spasi}u da mogu bar jedan zgib ili
sklek vi{e od wega. ^ovek je spreman kao zver. Usred spavaon-
ice, izme|u kreveta, uradio je salto unazad iz mesta, dr`e}i u
jednoj ruci priru~nik za stare{ine, a u drugoj mobilni telefon.
Ostao sam bez teksta. Naravno, poziv za takmi~ewe va`i i daqe. 

\or|e Bala{evi} u jednoj pesmi ka`e: „U vojsci sam
stekao druga do groba i hroni~nu upalu zgloba“... Ho}e li
biti suvenira u spomen na vojni~ke dane?
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– „Druga do groba“ sam stekao. Stra`u ne dajemo, tako da mi
za sada ta „hroni~na upala“ mawka... Upoznao sam nekoliko qudi
koji su mi postali bliski. Dragan Prelec iz okoline Bele Crkve,
lovac, od prvih dana smo se „skompali“. I{li smo na tri ga|awa,
dobro se pokazali, a Dragan~e je otpucao 156 krugova. Najboqi u
kasarni, a ne znam i da li u Vojsci trenutno ima nekog boqeg. Mo-
mak me odu{evio. A kakao smo se dobro pokazali odmah su nas
uzeli da poma`emo oko municije, punimo okvire. To je zanimqivo.
Sve su to do`ivqaji koje nemate u civilnom `ivotu. 

Kada o tome govorite ve} izgleda kao scena iz nekog filma.
– Glumac sam. Volim da ~a~kam, zapitkujem, skeniram. Mnoge

stvari uspevam da reprodukujem iz sebe, iz sopstvenog iskustva.
Mislim da }e mi i iskustvo vojni~kog `ivota pomo}i u glumi. Zato,
osim {to sam sada `ivim taj vojni~ki `ivot, uporedo i zapitkujem
druge: kako im se ~ini to, a {ta se sa ovim radi... glumac mnogo
toga pro`ivqava kroz tu|a iskustva. 

Za sve budu}e uloge qudi u uniformi, to je sasvim sigurno
korisno iskustvo. Mada ste Vi uniformu za potrebe filma
i pozori{te obla~ili i ranije.
– Da, u Velikoj drami, gde igram pravog komunisti~kog majora,

u „Sinovcima“, kod Emira u filmu  „@ivot je ~udo“. Tu sam ~ak
imao i ispra}aj, bio u ratu, bio zarobqen. Sada, dok slu`im vo-
jsku, vidim da se sve pri~e svode uvek na isto: {ta }e da se radi
kada se iza|e iz vojske, obi~ni i neobi~ni planovi... A onda za-
mislite da taj imaginarni film govori o vremenu rata, sve te
pri~e se mno`e sa sto – u emociji. Svi ti momci `eqni `ivota...
Film Sini{e Kova~evi}a „Sinovci“ odli~no to pokazuje. 

Odnos prema uniformi pokazali ste i pojavqivawem u woj
na nedavno zavr{enom Festivalu doma}eg filma u Novom
Sadu. Da li je to bilo „pravilo slu`be“ ili Va{ izbor?
– Izbora je bilo, i ja sam se odlu~io za uniformu. Pojaviti

se u uniformi na javnom mestu nije nikakva sramota. Mi smo uvek
imali ozbiqnu vojsku. U me|uvremenu su nas malo okaqali. Sada
idemo daqe, stajemo na noge.

Saradwa sa Emirom Kusturicom je pretpostavqam bila
zanimqivo iskustvo za mladog glumca.
– Emir nije ro|en kao princ, kraqev sin. On je sve sam

postigao, sebe izgradio i sve oko sebe. Privatno, Emir je mangup
u najpozitivnijem smislu. On je i privatno i poslovno mudar i ve-
liki ~ovek. 

Kako su glumci qudi sa prili~no izra`enom percepcijom,
zanima me i kakav je bio Va{ ose}aj kada ste u stroju
izgovarali vojni~ku zakletvu?
– Moja majka je to ba{ emotivno do`ivela. Do{li su mi i

brat i nekoliko prijateqa. Pod Bo`e pravde pola`e se zakletva,
srpska vojska tako i treba. I nije svejedno. Ve`bali smo stotinak
puta. Uve`bavao nas je potpukovnik Kojadinovi}, onako strog i
otresit, a Bo`e pravde smo pu{tali svaki put. Da sve bude per-
fektno. I tako, jedan dan dok smo ve`bali, neka stara vojska je
sedela u blizini. Kad sko~i ~ovek sa govornice: kako to sedite na
dr`avnu himnu. Bogami nam je `i{ku dodao. Ba{ smo zalegli da
uve`bamo. Ranije su pu{tali po tri tona Hej Sloveni. E, sad ide
cela himna, kako vaqa.

Sa {est godina igrate prvu ulogu u Ateqeu 212, u komadu
Du{ana Kova~evi}a „Sveti Georgije ubistva a`dahu“, slede
televizijske drame, studije glume, prvi igrani film
„Apsolutnih sto“, a onda „Mala no}na muzika“, „@ivot je
~udo“, „Stvar srca“, „Klopka“, „SOS“...
– „Ivo Eva“, strani film, francuske produkcije, sniman je u

Luksemburgu, i „Qubav i drugi zlo~ini“, najnoviji, koji jo{ nije
montiran, Stefana Arsenijevi}a. Krimi-pri~a sa qubavnom
potkom.

Naveli smo samo najva`nije odrednice Va{e karijere,
da ne govorimo o nagradama koje su je pratile: najmla|i
dobitnik Sterijine nagrade,  Gran pri u Ni{u, „Zlatni
Aleksandar“ u Solunu, nagrada na 17. filmskom festivalu
u Parizu, „Mimoza“ u Herceg Novom... Karijera veoma
jasna i odre|uju}a, a {ta je to {to je odredilo Va{ `ivot,
{to ga je u~inilo ba{ ovakvim kakav jeste? 
– Prvo porodica. Za oca sam bio veoma vezan. On nas je

„otrovao“  sportom, lovom, rowewem, jedrewem, mene i glumom.
Moglo bi se re}i da je Mika Aleksi} tako|e „krivac“ za ovakvu
moju biografiju. Na wih treba upirati prstom. Brat i ja smo kao
mali provodili mesece na jedrilici, koju sada ja imam. Moj otac
je pre Fakulteta dramskih umetnosti zavr{io brodarsku {kolu,
tako da je bio profi mornar. Dodu{e, wega su vukla neka severna
mora, a mog burazera vuku ne{to toplija, ju`na.

Ali je, u su{tini, negde u zavetu – da se ploviti mora.
– Ba{ tako.



Tokom studija glume, u vreme bombardovawa, ~itava va{a
klasa igrala je na Ve~erwoj sceni Pozori{ta „Du{ko
Radovi}”, a tokom dana besplatne predstave za decu na
Ta{majdanu...
– Mika Aleksi} je tada bio upravnik pozori{ta. Spremali

smo „Srpsku dramu“. Sada je na osnovu we Sini{a Kova~evi} i
napravio film „Sinovci“. Te 1999. godine brat i ja prijavili
smo se kao dobrovoqci. To je bio na{ izbor. Onda su nas oni
odrasli pokopali: niste ni vojsku slu`ili, `utokqunci, vi }ete da
branite zemqu... Pokuwili smo se, a ja sam ratni raspored dobio
u Radovi}u... Bio sam de`urni no} pre nego {to je Televizija
pogo|ena. Gordan Ki~i} je de`urao ba{ te no}i. Kako ni{ta drugo
nismo mogli da pomognemo, igrali smo besplatne predstave za de-
cu. I to je bio odli~an ose}aj. Odjednom se i sama moja profesija
pokazala od koristi. Nisam bio besposlen, pomogao sam... 

Pomenuli ste „Sinovce“. Svako od nas ima svoj do`ivqaj
filma. Taj film govori ne samo o istoriji ve} i o sudbini
srpske vojske. Sam Sini{a Kova~evi} je na premijeri u

Rusiji rekao da iza ovog filma ostaju jedna suza, jedan
osmeh i bezbroj pitawa. Kako ste ga Vi do`iveli?
– Ta drama je za mene jedna od najboqih u na{oj literaturi.

Ona govori o velikoj nepravdi. Da, ostaju mnoga pitawa.

Vek iza nas obele`ili su ratovi i destrukcije svakojake
vrste. Borilo se za teritorije, ideale, istine, la`i. [ta
je to za {ta se u novom milenijumu vredi boriti?
– Za porodicu, bli`we i ~uvare svoje ku}e. Nije to te{ko os-

etiti. Od Du{ana mi nismo vodili nikakve osvaja~ke ratove. Vaz-
da se branio prag, to {to ima{, a na ovim balkanskim vetrometi-
nama, to je uvek bilo tako materijalno malo, a tako puno u du{i:
deca, plot, dvori{te.

To u {ta verujemo nas prili~no odre|uje kao qude. [ta je
to u {ta Vi uspevate da verujete?
– Tradicionalan sam, patrijarhalan. Verujem u qubav koju

vaqa sa~uvati. 
Dragana MARKOVI]
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